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Milí spoluobčané, uteklo to 
jako voda a jsou to již 4 měsíce, 
kdy obec Horní Police má nové-
ho starostu. Nelze přehlédnout 
fakt, že se ke mně stále dokola 
dostávají dotazy, kdo to je ten 
nový starosta a kde se vlastně 
vzal? A tak jsem si řekl, že by 
bylo férové napsat pár řádek 
o tom, kdo jsem a odkud jsem 
přišel. Vezměme to tedy pěkně 
od začátku. 

Narodil jsem se roku 77, kdy 
spisy v Praze daly do pohybu 
politické dění a v tu chvíli jsem 
se mým milým rodičům narodil. 
Dalo by se tedy říci „a jéje“, zase 
pražák. Ale je to trochu jinak. 
Po narození jsem se odebral do 
dvacet kilometrů vzdáleného 

města a tam jsem začal vyrůstat. 
Měl jsem ovšem veliké štěstí, že 
moji rodiče byli sportovně zalo-
ženi, a spíše než ve městě, jsem 
trávil čas v našich nejkrásnějších 
horách – v Krkonoších. Zde jsem 
jako malý kluk již od svých 3 let 
začal lyžovat. Tento sport mi 
tak učaroval, že se mi stal na 
dlouhou dobu mým hlavním 
životním krédem. A to dokonce 
tak, že jsem v něm začal i závo-
dit. A navzdory té dlouhé vzdá-
lenosti od bydliště jsem se stal 
dítětem hor. Skutečnost je tako-
vá, že sport se mi stal nakonec 
osudným. Hory a příroda jsou 
mojí srdcovou záležitostí a milu-
ji je dodnes. A s tím je nakonec 
i spojeno mé „zjevení“ se v obci 
Horní Police. Můj kočovný život 

z města do hor a zase zpět, byl 
po dlouhá léta tak náročný, že 
každý návrat z hor do nížin byl 
příliš frustrující. Naladit se zpět 
na běžný život měšťana byl tak-
řka zoufalý až depresivní. Ale 
to již zacházím moc daleko a je 
tedy nutné se ještě vrátit o krok 
zpět.

Když jsem se na sklonku osmé 
třídy rozhodoval, co budou mít 
rodiče doma za Einsteina, po-
řád jsem si pohrával s myšlen-
kou, být ten nejlepší sportovec 
na světě. Dokázat si, že sport 
je ta nejdůležitější věc na světě 
a studovat je pouze hračka pro 
lenochy. Vzhledem k tomu, že 
sport byl pro mě číslo 1, a nic 
jiného v tu chvíli neexistova-

lo, rozhodl jsem si přidat ještě 
jeden sport a tím byl basket-
bal. Pro ty, kteří se tak trochu 
v tomto sportu pohybují, byl 
v tu chvíli nejlepším hráčem 
Michael Jordan. Co Vám budu 
povídat, stal se mým pomysl-
ným bohem a já chtěl být jako 
on. Vše by bylo naprosto fajn, 
jen tato myšlenka nenesla úpl-
ný soulad s chápáním mých ro-
dičů. Nakonec jsem si prosadil 
svou a tzv. jsem je „ukecal“ 
a stal jsem se žákem sportov-
ního gymnázia se zaměřením 
na míčové sporty s úlevou pro 
sporty zimní. Co Vám budu po-
vídat. Na pár let se mi zatměl 
mozek sportem a další dění si 
již dokážete sami živě předsta-
vit. →

Slova starosty

…a rána bývají ještě mrazivá…
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Hasiči Velká Bukovina

Slova starosty(dokončení z titulní strany)

Dnešní příspěvek začnu vzpo-
mínkou na kamaráda a kole-
gu hasiče Pípana. 28. 11. 2022 
je tomu právě rok od chvíle, 
kdy nás Petr opustil navždy. 
S ostatními členy jednotky jsme 
si u hrobu připomněli společně 
strávené chvíle, zapálili svíčku 
a uctili jeho památku. 

V den zasedání VV OSH Děčín 
v prostorách Obecního úřadu 
Velká Bukovina dne 2. 12. 2022 
předal našemu SDH osobně 
starosta OSH dar zakoupený 
z dotace Nadace Agrofert. Stej-
ně, jako všechny Sbory dobro-
volných hasičů okresu Děčín, 
převzal i SDH Velká Bukovina 1 
ks zásahové hadice C, 1 ks zása-
hové hadice B a 3 páry záchra-
nářských rukavic LESLEY Plus. 
Nečekaný příspěvek v hodnotě 
8300 Kč. 

Ve středu 7. 12. 2022 uctili čle-
nové jednotky účastí na po-
sledním rozloučení v obřadní 
síni v České Lípě památku Ing. 
Jana Dvořáka, hasiče ze Skali-

Studentská léta jsou ta nejkrás-
nější a nejdivočejší. Ale o tom 
možná do 13. komnaty pro ČT. 

Po absolvování studijních úspě-
chů se dostavil čas na vstup do 
skutečného a velkého života 
a tím byla práce. To, že jsem 
se věnoval nadále sportu byla 
neutuchající touha něco v ži-
votě dokázat. Jenomže. Musel 
jsem se začít živit prací, a to 
milí sousedé, Vám řeknu, to 
byl tedy skok. Nikoli, jak byste 
si mohli myslet, na vrchol, ale 
pěkně hezky až úplně dolů. Na 
dno. To bolelo, to bylo odříkání 
a stěžování si, že už tam nikdy 
nejdu a že pracovat je to nej-
horší na světě. Roky utíkaly a já 
jsem se přistihl, že jsem vlastně 
pracující člověk, který nezná nic 
jiného než do práce a z práce 
a do… Hory se mi vzdalovaly 
a já jsem se zařadil do stereo-
typu vydělávajícího třicátníka, 

ce u České Lípy, který zahynul 
při hašení požáru v Novém 
Boru. Hasiči ve stejnokrojích 
vycházkových, pracovních i zá-
sahových, kteří se s kolegou 
rozloučili spuštěním sirén svých 
vozů, se ve značném počtu tís-
nili v obřadní síni, na vstupním 
schodišti i přilehlém nádvoří. 
K podpoře rodiny zesnulého 
hasiče přispěl SDH Velká Buko-
vina na transparentní účet zří-
zený obcí Skalice 3000 Kč. 

V podvečer stejného dne jsme 
na OÚ z rukou starosty obce 
převzali výsledek jedné vydaře-
né dotace z rozpočtu Ústeckého 
kraje. Členové výjezdové jed-
notky iniciovali na obci podání 
žádosti o dotaci do „Programu 
na podporu JSDHO a ostat-
ních složek IZS pro rok 2022“ 
na obnovu a doplnění výbavy 
jednotky. Obec hasičům vyšla 
vstříc, žádost podala a získala 
tak 100.000,- Kč. Za tuto částku 
bylo zakoupeno nové vybavení 
vždy pro devět členů jednotky. 
Zásahové přilby F1XF, ke všem 

který žije tak říkajíc, ze dne na 
den. A v tu chvíli jsem začal po-
ciťovat touhu vidět zase vrchol-
ky hor, slyšet zvuk tekoucího 
potoka a být nadosah volné 
přírodě. 

Započal jsem koketovat s myš-
lenkou na „nový“ život, který 
nabral směr Podlesí – Horní 
Police. Popisovat koloběh udá-
lostí, proč jsme se ocitli v Horní 
Polici a ne v Krkonoších není 
ani tak důležitý. Prostě, když 
si zamiluješ, není co řešit. Inze-
rát, realitka, banka…a však to 
všechno už sami znáte z vlastní-
ho života. 

Od začátku, co jsme do Police 
s rodinou přišli, se k nám nikdo 
nechoval odměřeně. Každý kdo 
šel kolem, byl zvědavý, ale milý. 
Byli a jsme přesvědčeni, že tady 
je to správné místo vychovat 
naše děti. Projít si zde životem 

přilbám baterky, rukavice pro 
technické zásahy Holík LESLEY, 
pracovní stejnokroj PS 2, triko 
s krátkým a s dlouhým ruká-
vem, jeden ochranný oděv pro 
zásahy proti bodavému hmyzu 
SRŠEŇ s vakem na jeho přepra-
vu a uskladnění a také krabici 
velkých sprejů pro tyto zásahy.

V sobotu 7. 1. 2023 se v hospo-
dě u Karbouse konala Výroční 
Valná hromada SDH Velká Bu-
kovina za rok 2022. Účast členů 
na této vrcholné sborové akci se 
oproti předchozím letům zlepši-
la, takže VVH byla podle stanov 
SH ČMS usnášení schopná. Sta-
rosta OSH Děčín, který byl hos-
tem, předal ocenění přítomným 
členům. Těm, kteří se Valné hro-
mady nezúčastnili, bude oceně-
ní předáno dodatečně. Medaili 
Za věrnost 10 let obdržel pan 
Jiří Votík, Medaili Za příkladnou 
práci pan Petr Fiala, Medaili Za 
zásluhy pan Václav Vondruška 
a Medaili svatého Floriana ob-
drželi pánové Stanislav Švejda 
a Roman Vojta. Na Valné hroma-

až do jeho podzimu a vyčkat na 
zimu.

A teď to, co Vás asi zajímá nej-
více, proč starosta? Na to je 
jednoduchá odpověď. Mám 
rád výzvy a rád posouvám 
věci kupředu. Viděl jsem, že je 
v obci potřeba začít budovat 
a posouvat se zase o kousek 
dál. Věřil jsem a stále věřím, že 
v obci žijí a jednou budou žít ti, 
kteří chtějí, aby jejich obec byla 
hezká, klidná a bezpečná. Když 
se řekne Horní Police, být na 
to právem hrdí. Že to zní jako 
z pohádky? Ano, však život je 
jedna velká pohádka. Každý 
děláme chyby. Děláme přeci 
to, co umíme a na co máme. 
Mým hlavním cílem je držet se 
selského rozumu a nacházet 
nové možnosti, které obci a li-
dem přinesou spokojené žití. 
Jsem tu proto, abych lidi v obci 
spojoval a vytvářel ty nejlepší 

dě byly také učiněny změny ve 
vedení sboru a jeho kontrolních 
orgánech. Novou hospodářkou 
SDH byla zvolena paní Martina 
Kršková, která dosud zastávala 
funkci členky Kontrolní a revizní 
rady sboru. Na uvolněné místo 
v KRR byl následně zvolen pan 
Josef Kavka. Velitelem SDH byl 
nově zvolen velitel výjezdové 
jednotky pan Jiří Hlaváček.

Dne 16. 1. 2022 byla na face-
bookovém profilu SDH Velká 
Bukovina zveřejněna výzva – 
POMOZTE HISTORII. Výzva prak-
ticky obdobného znění, jako je 
uvedena dále, byla zveřejněna 
již před deseti lety na interneto-
vých stránkách SDH při blížícím 
se 140. výročí založení.

„Chtěl bych zde požádat Vás, 
spoluobčany z Karlovky, Malé 
i Velké Bukoviny, současné i bý-
valé členy SDH, o zapůjčení pí-
semností, fotografií, nebo jiných 
dokumentů týkajících se historie 
hasičského hnutí ve všech třech 
částech obce Velká Bukovina 

podmínky pro život v ní. Mám 
kolem sebe skvělý team, bez 
kterého to nejde. A tím myslím 
i Vás všechny v Horní Polici.

Projekty, které jsou naplánová-
ny, nejsou vůbec jednoduché 
a budou stát hodně bolesti 
a řadu vrcholových výkonů. 
A proto pojďme tvořit „NO-
VOU POLICI“ tím, že budeme 
fungovat jako celek.

Přeji Vám všem pevné zdraví 
a těším se na setkávání s Vámi.

Martin Krátký,
starosta obce Horní Police
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Elektronické úřední desky

k okopírování a archivaci. 150. 
výročí založení SDH je již za 
dveřmi, avšak my stále nemáme 
v ruce tolik dokladů mapujících 
jeho existenci, abychom si mohli 
říct, že už z historie sboru známe 
dost. Malé množství fotografií 
se sice sešlo, ale je to skutečně 
jen těch několik, které vidíte 
v sekci historie – fotodokumen-
tace na internetové adrese SDH 
sdh-velkabukovina.webnode.
cz. Máte-li vy sami, vaši příbuzní 
či víte o někom dalším, kdo má 
doma staré fotografie dědečka, 
otce apod. ve stejnokroji, nebo 
při jakékoli hasičské akci, diplo-
my, ocenění, prostě vše co se 

Vážení spoluobčané, Jak jsem vás již informoval dří-
ve, podala obec žádost o dotaci na akci „Elektronic-
ké úřední desky Velká Bukovina“. Žádost byla podá-
na na tři elektronické úřední desky, do každé části 
obce jedna. Dotace byla obci schválena a v březnu le-
tošního roku budou ve Velké Bukovině u OÚ, v Malé 
Bukovině a Karlovce, na dětských hřištích, umístěny 
elektronické úřední desky. Byla vytvořena nová od-
běrná místa a zrealizovány přípojky. Tyto elektronic-
ké úřední desky plnohodnotně nahrazují „papírové“ 
úřední desky. Díky jim získá občan přístup k informa-
cím zveřejněných OÚ na úřední desce a na webových 
stránkách obce, 24 hodin denně, 7 dní v týdnu, bez 
vlastního přístroje a připojení k internetu. Ovládání 
je velice intuitivní pomocí dotykového displeje o ve-
likosti 43 palců. Snažíme se o co nejlepší informova-
nost občanů a věřím, že tyto desky k tomuto nema-
lou měrou přispějí.

Jaroslav Kucharovič, starosta obce

týká bukovinských hasičů a po-
mohlo by složit střípky ztracené 
minulosti, přineste je prosím ke 
mně nebo Jardovi Kucharovičovi 
k okopírování. Je to jen chvilko-
vá záležitost a vaše dokumen-
ty se vrátí zpět. Zdůrazňuji, že 
historie se psala již před třiceti 
lety a spadá do ní i Svaz požární 
ochrany včetně soutěží a slav-
ných akcí Z. Děkuji předem jmé-
nem celého SDH a jsem vděčný 
za jakýkoli příspěvek.“

V sobotu 21. 1. 2023 probě-
hl opět po roce Hasičský ples. 
Datum jeho konání se vrátilo 
do obvyklého lednového ter-

mínu. Letošní ples se tak, jako 
ten loňský, nesl v duchu zvýšení 
akceschopnosti jednotky. Jeho 
výtěžek jsme se rozhodli použít 
na pořízení sady k nouzovému 
otevírání uzavřených prostor. 
Pokud vynecháme možné horší 
scénáře, budeme s touto sadou 
schopni pomoci i občanům, kte-
ří si pouze zabouchli dveře do 
bytu. Hudební skupina Garance 
hrála jako obvykle tak výborně, 
že musela ještě hodinu produk-
ce přidat. Lidé se bavili a byli 
štědří, takže z výnosu plesu 
lze plánovaný nákup provést 
a zmíněnou sadu v nejbližším 
termínu pořídit.

První únorový den se velitel naší 
jednotky, stejně jako mnoho zá-
stupců ostatních jednotek z Ús-
teckého kraje, zúčastnil v pro-
storách Litoměřického hradu 
slavnostního předání ocenění 
hejtmana Ústeckého kraje za 
hašení požáru v Českém Švýcar-
sku . Přítomným předal pamětní 
plaketu osobně hejtman Ústec-
kého kraje Ing. Jan Schiller.

V uplynulém období nemuse-
la zásahová jednotka vyjíždět 
k žádné mimořádné události. 
Zdá se, že prevence v naší obci 
funguje tak perfektně, že si ani 
silný vítr na začátku února ne-
dovolil vyvrátit jediný strom.

Od 30. 1. 2023  si pravidelně kaž- 
dé pondělí opět chodí členové 
jednotky zvýšit fyzickou kondici 
hraním florbalu do školní tělo-
cvičny v Horní Polici.

Pro následující období bych vás 
chtěl všechny pozvat na druhý 
ročník soutěže v požárním úto-
ku Memoriál Václava Vondrušky 
o putovní pohár starosty obce, 
který se bude konat 6. 5. 2023, 
opět na hřišti ve Velké Bukovi-
ně. Přijďte podpořit naše druž-
stvo, aby dokázalo obhájit loň-
ské prvenství a putovní pohár 
zůstal opět doma.

Roman Vojta

Ze života města a obcí
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Masopust a karneval
V sobotu 11. února proběhl v Horní Polici tradiční Masopust. Masky se proháněly obcí a zvuk masopust-
ní hudby se táhl ulicemi Horní Police a jejími částmi. Nabízeny byly zabijačkové výrobky a sladké poku-
šení typické pro masopustní veselici. Starosta obce předal pomyslný klíč masopustním maskám a ve své 
řeči vyzval k roztančení občanů, dobrým mravům a vstřícné pohostinnosti. Veselice byla zakončena dět-
ským karnevalem, který navštívily hornopolické děti i děti ze širokého okolí v doprovodu svých rodičů. 
Dětská diskotéka s animátorem byla pro děti skvělým zážitkem. Během tříhodinové zábavy se tančilo 
i soutěžilo a děti získávaly sladké odměny. Z rozzářených a spokojených dětských tváří bylo patrné, že 
tanec a hra je jim souzena. Děkujeme všem, kteří se na masopustní veselici a karnevalu podíleli a těšíme 
se na další akce, které přinesou do obce smích a pohodu. Martin Krátký

Společenská 
kronika

Na počátku tohoto roku osla-
vili své životní jubileum tito 
spoluobčané. Do dalších let jim 
přejeme hodně zdraví, pohody 
a životního elánu.

95 LET
Pokorná Margita

90 LET
Hrdinová Anežka

85 LET 
Holubová Věra, Tichá Jaro-
slava, Bížová Ivona, Kočová 
Libuše, Havlíčková Jaroslava, 
Roudná Irena, Skrčená Hana, 
Zahrádková Dagmar

80 LET
Makula Gustav, Marvan Jo-
sef, Čerychová Irena, Podhora  
Ignác

75 LET
Brychta Antonín, Baloun Jiří, 
Pittnerová Vlasta, Doležálek 
Václav, Březina Jiří, Strynk Jiří, 
Kadlec František, Kovář Vlasti- 
slav, Vaněk Jaroslav, Pabiška 
Miroslav, Sladomel Otta

70 LET
Kubašová Dagmar, Gonosová 
Marcela, Novotný František, 
Novák Zdeněk, Rajšner Zde-
něk, Dědič Bohuslav, Kindlová 
Ivana, Hakl Miroslav, Bendová 
Libuše  

65 LET
Slaměná Ivana, Žiak Milan, 
Halinová Vladimíra, Štojdlová 
Marie, Štěpánková Stanislava, 
Fadrhonc Milan, Portová Věra, 
Abraham Josef, Růžičková Ale-
na, Mečíř Jan

60 LET
Aimová Renata, Svoboda Dob-
romil, Hrabánková Helena, 
Dobrovolný Miroslav, Růžička 
Petr, Košťák Jiří, Vohlídalová 
Daniela, Bizoňová Hana, Ku-
chyňková Alexandra, Zahrádka 
Petr, Merenusová Hedvika, Fra-
něk Luboš

Domovní péče
Vážení občané, chtěl bych Vám 
připomenout, že vzhledem 
k ukončení činnosti pečovatel-
ské služby v obci byla zavede-
na služba nová, tedy domovní 
péče. Dům s pečovatelskou 
službou byl ukončen vzhledem 
k náročnosti poskytování slu-
žeb, které byly již nad rámec 
možností ze strany obce Horní 
Police. K ukončení mohlo dojít 
i proto, že žádný z občanů ne-
potřeboval sociální pečovatel-
skou pomoc. Na základě odbor-
ných posudků tak mohlo dojít 

k ukončení této služby. Ovšem 
neznamená to, že bychom se 
nepostarali o naše občany. Za-
vedli jsme službu domovní péče, 
která je nadále našim občanům 
nabízena a poskytována. Do-
movní péči poskytujeme všem 
našim občanům v Horní Polici 
v jejich domácím prostředí.

Jedná se o služby v domácnosti 
– běžný úklid, donáška obědů, 
praní, nákupy a další služby. 
Více se dozvíte na webových 
stránkách obce Horní Police, 

případně se přímo informujte 
na obecním úřadě v Horní Po-
lici.

PODĚKOVÁNÍ:
Chtěl bych moc poděkovat paní 
Marcele Pečené a paní Marii 
Šmatlákové, které více jak 25 let 
byly našim občanům k dispo-
zici. Službu vykonávaly někdy 
i na úkor svého volného času 
a vytvářely příjemné podmínky 
pro život lidí v domově. Dámy, 
děkujeme!

Martin Krátký, starosta
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Historická školní lavice v Žandově
V loňském roce se městu Žan-
dov podařilo získat historickou 
školní lavici vyrobenou v roce 
1913 firmou Fischel z Mimoně. 
Lavice byla nepoškrábaná a do-
chovaly se i původní skleněné 
kalamáře. Tyto školní lavice se 
vyráběly v sedmi velikostech 
pro jednotlivé školáky ve věku 
od šesti do šestnácti let. V roce 
1935 vedení školy v Žandově 
uvažovalo o výměně školních 
lavic a lavice firmy Fischel byly 
z jedněch, které přicházely 
v úvahu. Lavice Fischel splňovaly 
nejpřísnější zdravotní požadav-

ky a patřily k nejkvalitnějším 
výrobkům své doby, jak o tom 
svědčí mnohá získaná oceně-
ní, které tyto lavice získaly.  
Mimořádné ocenění: Děčín 
1902, Lutych 1905, Londýn 1906 
- rakouská výstava, Vídeň 1906 
– výstava hygieny – zlatá medai-
le, Liberec 1906 – stříbrná státní 
medaile, Milano 1906 – Grand 
Prix, Vídeň 1907 – výstava „Dítě“ 
– zlatá medaile, Olomouc 1907 – 
výstava nejnovějších vynálezů – 
stříbrná státní medaile, Kromě-
říž 1908 – zlatá medaile a Brusel 
1911 – Grand Prix.

Jak dokazuje faktura z 15. čer-
vence 1935, byly tyto lavice na-
konec vybrány. Žandovská ško-
la zakoupila dvě přední lavice, 
dvanáct středových lavic, čtyři 
přechodové lavice, dvě konco-
vé lavice a šedesát inkoustových 
kalamářů. To vše v ceně 6 476,60 
Kč. Polovina lavic byla určena 
pro děti ve věku 6 – 8 let a druhá 
polovina lavic pro děti ve věku  
8 – 10 let.

Po domluvě s panem starostou 
Polákem jsem domluvil restau-
rování lavice u předního znalce 
a restaurátora výrobků firmy 
Fischel a Thonet pana Brejníka 
z Litoměřic. Lavici jsme tam spo-
lečně odvezli. Pan Brejník byl 
nadšený z toho, co se dochovalo 
za unikátní kus a také z jejího 
zachovalého stavu. 

Pan Brejník má ohromnou sbírku 
nábytku firmy Thonet a Fischel. 
Svoje exponáty také vystavuje 

a příležitostně zapůjčuje pro po-
třeby filmařů. Při povídání o fir-
mě Fischel nám pan Brejník řekl, 
že k této lavici vlastní učitelskou 
katedru, tak jsme se domluvili, 
že mu město v případě potřeby 
na výstavu, nebo natáčení lavici 
zapůjčí. Je tedy docela možné, 
že lavici někdy v budoucnu uvi-
díme i v televizi.

Pokud chcete lavici vidět, je po 
zrestaurování umístěna ve zdej-
ší knihovně, kde slouží nejmen-
ším čtenářům. Vždy první den 
ve školním roce bude převezena 
do školy pro fotografování prv-
ňáčků na památku na prvního 
školního dne. V případě zájmu 
rodičů z okolních obcí si po do-
mluvě mohou také přijet vyfo-
tografovat své ratolesti v této 
úžasné lavici. Díky vstřícnosti sta-
rosty pana Poláka získalo město 
Žandov zpět kousek své historie 
a navíc vrátilo život krásnému 
artefaktu. Petr Fletcher

Ze života města a obcí

SOUTĚŽ O NEJKRÁSNĚJŠÍHO SNĚHULÁKA
Na počátku roku 2023 napadl sníh a tak byla v obci Stružnice vyhlášena 
soutěž „O nejkrásnějšího sněhuláka“. Do této akce bylo přihlášeno celkem 
17 sněhuláků. Tvůrci sněhuláků (mnohdy rodiče s dětmi nebo samotné děti) 
zaslali fotografie na OÚ Stružnice. Bylo velmi těžké určit výherce této sou-
těže. Vyhlášeno bylo 1., 2., 3. místo a cena za originalitu. Výherci obdrželi 
diplom, poukázku v hodnotě 250,- Kč do Pompa. Všichni dostali sladkou od-
měnu v podobě velké čokolády. Děkujeme všem, kteří se soutěže zúčastnili. 
Šlo přeci jenom o zdravý pohyb na čerstvém vzduchu.

Monika Habartová, starostka obce
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Aktuálně ze žandovské radnice
Právě chystáme tyto projekty:

1. PŘESTAVBA DOMU 
Č.P. 136 NA POLICEJNÍ 

SLUŽEBNU
Jedná se o zchátralý objekt na 
náměstí, který je zařazen do 
kategorie brownfield. Na tuto 
akci jsme dokončili projekto-
vou dokumentaci k provedení 
stavby. Nyní je aktuálně vyhlá-
šeno výběrové řízení na doda-
vatele stavby. Rozpočtované 
náklady na opravu jsou ve výši 
18 mil. Kč. Předpoklad zaháje-
ní stavebních prací je v měsíci 
dubnu 2023. Dokončení rekon-
strukce je naplánováno do říj-
na 2024. 

2. REKONSTRUKCE MOSTU 
VE VALTEŘICÍCH

Most je situován v dolní čás-
ti Valteřic tzv. u „Zámečku“. 
Stávající nevyhovující ocelovou 
konstrukci nahradíme železo-
betonovým mostem. Nyní jsme 
dokončili prováděcí projekto-
vou dokumentaci a je aktuálně 
vyhlášeno výběrové řízení na 
dodavatele stavby. Rozpočto-
vané náklady jsou ve výši 6 mil. 
Kč. Plánovaná lhůta výstavby 
je cca 4 měsíce. Po tuto dobu 
bude zajištěna pouze lávka pro 
pěší. Pro výstavbu pojízdné-
ho provizorního mostu nejsou 
v lokalitě vhodné prostorové 
podmínky. Navíc jeho cena by 
se blížila nákladům za nový 
most. Proto velmi žádáme ob-
čany žijící za potokem o shoví-
vavost. 

ku. Nový povrch bude ze zám-
kové dlažby tl. 8 cm. Plánovaný 
termín realizace do konce roku 
2023.

Požár bytu ve 
Valteřicích 

Tato nemilá mimořádná událost se 
stala dne 18.12.2022. Požárem byl 
zasažen byt v přízemí (103/6 maji-
tel p. Václav Polanecký) v domě ve 
Valteřicích budova č.p.103. V tomto 
bytě bydlí matka pí. Anna Polanec-
ká (odvezena s popáleninami do ne-
mocnice) se svým druhem. Byt nad 
ním (manželé Fáberovi 103/8) začou-
zený. Společné schodiště komplet 
začouzené. Další byty zasaženy kou-
řem a odvětrány. Ihned druhý den 
po ukončení ohledání místa byl po 
domluvě s druhem paní Polanecké 
na náklady města zajištěn kontejner 
na odvoz ohořelého vybavení. Zá-
stupci města dojednali (po nabídce 
starosty sousední obce Horní Police) 
náhradní ubytování zatím pro dru-
ha paní Polanecké. Nájemné hradí 
obci Horní Police Město Žandov. 
Na podporu a pomoc po požáru 
zasaženého domu byl u Komerční 
banky zřízen transparentní sbírko-
vý účet číslo 123-9289460227/0100. 
Přispějte i Vy. Vybrané prostřed-
ky budou použity při opravě bytů 
a společných prostor v poničeném 
domě. Za poskytnuté finanční dary 
jménem požárem postižených spo-
luobčanů děkujeme. Doposavad 
na účet poukázali přispěvatelé  
27 tis. Kč, přičemž Město Žandov při-
dalo dalších 30 tis. Kč.

Zbyněk Polák a Michal Beň

3. VÝSTAVBA NOVÉ 
DEŠŤOVÉ KANALIZACE 
NA NÁMĚSTÍ ČÁST B

Nyní chystáme podklady pro 
výběrové řízení na výstavbu 
nové dešťové kanalizace v dru-
hé nezadlážděné polovině 
náměstí okolo autobusové za-
stávky. Předběžně kalkulované 
náklady na výstavbu jsou ve 
výši 3 mil. Kč. Předpoklad rea-
lizace kanalizace je ve druhé 
polovině roku 2023. Výkopy 
budou urovnány a provizorně 
zasypány frézovanou drtí.  Při-
čemž zpevněné povrchy (dláž-
dění druhé poloviny náměstí) 
jsou plánovány na rok 2024 
a 2025.

4. PŘÍSTAVBA HASIČSKÉ 
ZBROJNICE 

Chystaný nákup nového hasič-
ského dopravního automobilu 
pro 9 osob vyžaduje také pří-
stavbu garáže ve spodní části 
stávající hasičské zbrojnice. 
Nyní probíhá výběr projektan-
ta. Předpokládaná realizace 
stavby v roce 2024.

5. REKONSTRUKCE 
OBJEKTU FORMANKA 

ŽANDOV Č.P. 120 – 
SBĚRNÝ DVŮR  

V současné době je vypracován 
projekt ke stavebnímu povo-
lení a probíhá stavební řízení 
pro vydání stavebního povo-
lení. Rekonstrukcí Formanky 
a výstavbou skladů a garáží ve 
dvorní části vznikne důstojné 
zázemí pro technické služby 

města Žandova. Předpoklad 
realizace se bude odvíjet od vy-
hlašovaných dotačních titulů. 

6. VÝSTAVBA VODOVODU 
VELKÁ JAVORSKÁ

Prováděcí projekt na rozšíření 
vodovodu na Velké Javorské je 
dokončen. V roce 2023 proběh-
ne výběrové řízení na dodava-
tele stavby. Pokud vše půjde 
podle plánu, zahájíme výstav-
bu v roce 2024.

7. PROJEKT NA TEPELNÁ 
ČERPADLA A FOTO-

VOLTAICKOU ELEKTRÁRNU 
DO ZŠ ŽANDOV

Tento projekt jsme se rozhodli 
připravit z důvodu moderniza-
ce vytápění v ZŠ a snížení ná-
kladů spojených s vytápěním. 
Projekt budeme realizovat jen 
v případě získání dotace.

8. PROJEKT NA MODERNI-
ZACI VEŘEJNÉHO OSVĚTLE-
NÍ MĚSTA – LED SVÍTIDLA

Do projektu chceme zahrnout 
všechna stávající výbojková 
svítidla v Žandově, Valteřicích, 
Heřmanicích, Velké Javorské 
a Radči.  Nyní probíhá aktu-
alizace pasportu veřejného 
osvětlení. Projekt budeme re-
alizovat jen v případě získání 
dotace. 

9. CHODNÍK – ULIČKA 
Z NÁMĚSTÍ NA SÍDLIŠTĚ 

OSVOBOZENÍ
Zastupitelé schválili obnovu 
výše uvedeného úseku chodní-

Křížek 
Malá Bukovina

Obci Velká Bukovina se podařilo získat dotaci z Ministerstva země-
dělství České republiky a pomocí této dotace zrestaurovat a ob-
novit křížek v Malé Bukovině na p.p.č. 883/3 (k.ú. Malá Bukovina). 

Celkové náklady na realizaci této dotační akce činily 191.477 Kč, 
z toho výše dotace byla 173.245 Kč a vlastní spoluúčast obce tak 
činila 18.232 Kč. V letošním roce bude vybudován chodníček k to-
muto křížku. Opravou tohoto křížku vzniká v obci jedno z dalších 
hezkých míst.

Jaroslav Kucharovič, starosta obce
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Vítání občánků Velká Bukovina 2023
Třetí únorovou sobotu 2023 pro-
běhla na obecním úřadě ve Vel-
ké Bukovině tradiční slavnostní 
akce Vítání občánků. K naší vel-
ké radosti se rodiny žijící v naší 
obci rozrůstají. V letošním roce 
jsme přivítali tři nové občánky 
naší obce, tentokrát samé chlap-
ce. Zasedací místnost Obecního 
úřadu se naplnila šťastnými ro-
diči, prarodiči, sourozenci a dal-
šími příbuznými, ale hlavně no-
vými, roztomilými občánky. Děti 
z naší mateřské školy pod vede-
ním paní ředitelky a učitelek si 
připravily krásné vystoupení na 
jehož konci rozdaly malé dá-
rečky, které samy vyrobily. Poté 
pan starosta přivítal nové občán-
ky: Vítka Bačkovského, Kristiána 
Malinu a Olivera Kaisera. Každé 
mamince předal kytičku a drob-
ný finanční dar s pamětní kníž-
kou. Novým občánkům přejeme 
do života mnoho štěstí, zdra-
ví, spokojenou rodinu a klidný 
a příjemný život v naší obci.

Jaroslav Kucharovič, 
starosta obce

Kulturní program města Žandov 2023
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V úterý 28. února se v naší školní tělocvičně uskutečnil 1. ročník futsa-
lového turnaje pořádaný naší školou. Přihlásilo se 7 týmů z českolip-
ských škol. Celé dopoledne naší tělocvičnou znělo fandění i potlesk.

VÝSLEDKY:
1. místo ZŠ Slovanka Česká Lípa
2. místo ZŠ Horní Police
3. místo ZŠ a MŠ Horní Libchava
4. místo ZŠ Lada Česká Lípa
5. místo ZŠ a MŠ Žandov
6. místo ZŠ a MŠ Jižní Česká Lípa
7. místo ZŠ Kravaře

NEJLEPŠÍ STŘELEC:
 ZŠ Horní Police
NEJLEPŠÍ HRÁČ:
 ZŠ Slovanka
NEJLEPŠÍ BRANKÁŘ:
 ZŠ a MŠ Horní Libchava

Mgr. J. Římánková, ZŠ Žandov

Před pololetními prázdninami navštívily žáky na 1. stupni profesi-
onální záchranářky ze Zdravotnické záchranné služby Libereckého 
kraje. Děti si zopakovaly jak telefonovat na linku 155, jak poskytnout 
neodkladnou přednemocniční péči, jak rozpoznat náhlou zástavu 
oběhu a zahájit kardiopulmonální resuscitaci. Pro 1. a 2. třídu na 
medvědovi a pro starší děti na figuríně. Navíc si všechny děti zopako-
valy první pomoc při úrazech, masivním zevním krvácení, popáleni-
nách, při úrazu elektrickým proudem a zlomeninách.

Mgr. Johana Římánková, ZŠ Žandov

Futsalový turnaj

První pomoc
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Karneval ve školce 

Dětský karneval s klauny
Sál v hostinci u Karbouse se 
proměnil v síň plnou barev-
ných balónků, konfet a gir-
land. Zaplnil se až k prasknutí 
klauny a jinými maskami. Ko-
nal se tu totiž karneval s klau-
ny. Děti přišly v úžasných mas-
kách a čekaly je zde soutěže, 
hudba, spousta zábavy a sa-
mozřejmě odměny za splněné 
úkoly. A jelikož jsme tu u nás 
pro každou srandu, tak v kos-
týmech přišla i spousta dospě-
lých. Děti si vyzkoušely podlé-

Začátek roku nám ve školce 
začal zvesela. Přijel za námi 
Honza Popleta a přivezl s se-
bou kamarády SpongeBoba 
a Olafa. Nejdříve nám děti 
předvedly své krásné kostýmy 
a pak jsme si společně zatan-
covali. S Honzou Popletou 
si děti užily různé soutěže. 
Skládaly sněhuláka, malovaly 
obrázky a poznávaly zvířát-
ka. Potom jim Honza nafou-
kl balónky ve tvaru zvířátek 
a zazpívaly si jeho písničky. 

Skákání a tleskání do rytmu se 
SpongeBobem a Olafem ne-
smělo chybět. Nakonec nám 
Honza předvedl parádní bub-
linkovou show. Od nejmen-
ších bublinek až po ty úplně 
největší, které se nám skoro 
ani nevešly do herny. Všichni 
jsme si karnevalové dopoled-
ne moc užili. 

Lucie Bubeniková, 
učitelka MŠ Velká Bukovina

zání pod lanem, házení míčků 
skrz obruč, měření síly při pře-
tahování provazem a malová-
ní obrázku v poloze ležící, spí-
cí. Mezi všemi soutěžemi jsme 
si pořádně zatančili. Šašek 
Honzík nám hrál samé dětské 
hity, na které jsme se pořád-
ně vyřádili. Karneval jsme si 
všichni užili a nikdo se nás, 
klaunů, nebál. 

Lucie Bubeniková, 
obec Velká Bukovina

V době masopustního veselí se 
mateřská škola spolu se základ-
ní školou Stružnice vydala na 
společný výlet. A kde jinde nám 
dokáží dobu masopustu při-
blížit lépe, než ve vyhlášeném 
skanzenu v Zubrnicích. Jelikož 
jsme si již s klukama ze základní 
školy nějaký ten společný výlet 
vyzkoušeli, děti ze školky se na 
starší kamarády opět velmi tě-
šily. Cesta autobusem utíkala 
rychle, jelikož se zpívalo a re-
citovalo na plné obrátky a tak 
nezbylo moc času sledovat cestu 
kolem. Ve 300 let staré chalu-
pě již na všechny čekal projekt 
„MASOPUST, JAK HO NEZNÁ-
ME“ a s ním mnoho zajímavých 
aktivit, které jsme si na vlastní 
kůži vyzkoušeli. Například plnit 
mrkvánky tzv. muzikou (jab-
lečná povidla) byla pro šikovné 
ruce hračka. Ochutnat obyčejný 

papírových masek s barevný-
mi peříčky a papírovými flitry 
anebo zdobení tzv. „ferule“ 
(barevné dřívko). Nechyběla ani 
tradiční masopustní svatba s že-
nichem (převlečená dívka) a ne-
věstou (převlečený kluk). Děti 

chleba mazaný sádlem a sypaný 
cibulí, to už chtělo trochu odva-
hy. Ale i mlsným jazýčkům tato 
tradiční pochutina zachutnala! 
A ochutnat mrkvánky pečené 
přímo v peci, to nezažije hned 
tak někdo. Následovala výroba 

si dopolední dovádění s chutí 
a úsměvy užívaly a své výrobky 
si odvážely s sebou domů. Ve 
školce jsme završili masopustní 
veselí karnevalem a pečením 
masopustních koláčů.

 Kolektiv MŠ Stružnice

Výlet do Zubrnic za masopustem
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Když máte ředitelku…
Jsme zaměstnanci MŠ a ZŠ 
Stružnice a celý náš kolektiv 
je, jak jinak, než samá žena. 
Jako v každém kolektivu, nás 
nevyjímaje, se neustále řeší 
vztahy mezi zaměstnanci. 
V různých podnicích, firmách 
a organizacích se k nastolení 
dobrých vztahů na pracoviš-
ti využívá mnoho seminářů, 
kurzů, online webinářů či 
teambuildingů. U nás na tyto 
věci postačí „paní ředitelka“.

Občas se nám nad jejími ná-
pady zastaví rozum, ale vždy 
to má šťávu, náboj a nechybí 
její nadšení pro věc. Na spo-
lečné výlety s dětmi jezdíme 
vyparáděné v dlouhých prin-
ceznovských šatech, účastní-
me se charitativních akcí jako 
převtělené víly Amálky, pro 
stružnické seniory pořádáme 
každoročně podzimní setká-
ní, na kterých se proměňu-
jeme ve zdravotní sestřičky 
nebo na sebe bereme podobu 
zvířecí. A naše skvělá dvojka 
paní kuchařka s paní školni-
cí doplní každou pořádanou 
akci úžasným cateringovým 

tkví v tom, že dokáže moti-
vovat nejen své zaměstnan-
ce, ale svým neodolatelným 
šarmem motivuje na naše 
projekty i lidičky z řad rodičů 
i široké veřejnosti. A radost 
ze zpívání jsme předávali při 
rozsvícení vánočního stromu 
v Jezvé, na vánočním jarmar-
ku ve Stružnici, na vystoupe-
ní v domovech pro seniory 
ve Sloupu v Čechách, v České 
Kamenici a v České Lípě. Vyvr-
cholením našeho koncertního 
turné bylo společné vánoční 
vystoupení dětí i dospělých 
na velkém podiu na náměs-

pohoštěním, za které by se 
nemuseli stydět ani soutěžící 
v pořadu Masterchef.

Ovšem tento rok se zrodil ná-
pad z trochu jiného soudku! 
Chtěli jsme vytvořit pěveckou 
skupinu dospěláků, která by 
vystupovala na adventních 
akcích a obohatila tak pásmo 
vánočních písní našich dětí 
z MŠ a ZŠ. Náš nově vzniklý 
pěvecký soubor je skupina 
lidí složená z řad pedagogů, 
nepedagogických zaměstnan-
ců a také maminek a přátel. 
Schopnost naší paní ředitelky 

tí v České Lípě. A aby měl náš 
předvánoční koncert skutečně 
grády, na cestu ze Stružnice do 
České Lípy jsme vypravili speci-
ální autobus, ve kterém pano-
vala sváteční a pěvecky vyladě-
ná atmosféra.

Touto cestou bychom chtěli 
poděkovat nejen paní učitel-
ce, která měla za úkol vybrat, 
zaranžovat a natrénovat s ne-
profesionály všechny písně 
a koledy, ale také rodičům, je-
jich dětem a široké veřejnosti, 
kteří s námi do toho šli!

Nezáleží na tom kolik kurzů, 
webinářů, seminářů či super-
vizí ke stmelování pracovního 
kolektivu absolvujete. Stačí 
mít cit pro sounáležitost, chuť 
udělat něco nad rámec svých 
pracovních povinností a mít 
radost z drobných maličkostí. 
Odměnou za všechnu snahu, 
píli a energii nám byly usmě-
vavé tváře a jiskřičky v očích 
těch, kteří zpívali i těch, kteří 
nás poslouchali.

 Učitelky ze ZŠ a MŠ Stružnice

Letošní první polovina zimy s sebou přinesla skoro jar-
ní teploty. Lesní zvěř si mohla obstarat dost potravy 
sama, ptactvo také zimou prozatím nestrádalo a tak 
nebylo zapotřebí ptáčky ani jiná zvířata přikrmovat. 
Když se leden blížil ke svému konci, počasí se umoud-
řilo a zima se konečně ukázala v plné své kráse. Na-
padlý sníh zakryl lesní zvěři pole, ptáčkům schoval 
potravu pod svou bílou peřinu a velké mrazy krutost 
zimy jen umocnily. 

Děti tedy nemarnily a pro ptáčky vyrobily krmítka 
z květináčů a kokosu. Květináče krásně nabarvily vše-
možnými barvičkami, aby se ptáčkům líbily a vnitřek 
vyplnily ptačím zobem smíchaným s rostlinným tukem. 
Při výrobě krmítek se děti moc snažily a dokonce při 
míchání ptačího zobu s rostlinným tukem si promastily 
své ruce, které to také ocenily. Děti nezapomínají ani 
na divokou zvěř v lesích. Ke krmelci, který je na okraji 
lesa, chodí pravidelně a kontrolují, zda tam je ještě ně-
jaká potrava. Pokud zjistí, že tam nic není, tak s rodiči 
občas do krmelce nějakou laskominu donesou, nebo 
se školkou při procházce. Tak ať ptáčkům a jiným zví-
řátkům chutná!

Bc. Pavla Hlůžková, učitelka MŠ

MŠ Horní Police se stará o divoká zvířata
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Florbalový miniturnaj s rodiči
Ve školní tělocvičně v Horní 
Polici jsme s žáky školní dru-
žiny uskutečnili miniturnaj ve 
florbale, na který se přišli po-
dívat i rodiče žáků. S žáky jsme 
dali dohromady týmy, které se 
jmenovaly Létající orlíci, Rych-
lí tygři a Rychlí kočičáci. Žáci 
bojovali, co jim síly stačily, 
nejen z důvodů připravených 
pohárů za nejlepšího branka-
ře, nejlepšího střelce a nejvše-
strannějšího hráče, ale také, 
aby svým rodičům ukázali, jak 
se ve florbale zlepšili. K vidě-
ní byla spousta florbalového 
nadšení, gólů, snaživosti a sta-

mantinelů ve školní tělocvič-
ně a rodičům, kteří pomohli 
při úklidu tělocvičny. Z toho-
to miniturnaje jsme si všichni 
odnesli spousty emocí, zážitků 

tečnosti. Rodiče podporovali 
děti fandící trubkou, hlasitým 
povzbuzováním a určitě i po-
hlazením po duši už jen svojí 
přítomností. Fandící kamarád-
ky tančily s barevnými třásně-
mi a nadšeně své kamarády 
povzbuzovaly. Na miniturnaji 
nesměl chybět  rozhodčí, kte-
rým byl pan Michal Toráň, tre-
nér našich družinových žáků, 
dále kontrolor a zapisovatel 
gólů a zdravotník, který se 
staral o blaho našich hráčů. 
Tímto bych chtěla poděkovat 
žákům ze sedmého ročníku, 
kteří nám pomohli s montáží 

a hlavně jsme prožili krásné 
sportovní odpoledne s rodiči.

Lucie Řeřichová, 
vychovatelka ŠD

Do školky zavítala dentální 
hygienistka paní Leona Dor-
dová. Pro děti si připravila 
krásnou besedu o hygieně 
dutiny ústní ve formě pohád-
ky. Děti seznámila s potra-
vinami, které zubům škodí 
a s potravinami, které jsou 
pro jejich chrup zdravé. Děti 
se pokusily o roztřídění těch-
to potravin a následné přilo-
žení je k obrázku zdravého 
zubu, nebo obrázku zubu 
s kazem. Také se dozvěděly, 
co to vlastně ten zubní kaz 
je, jak vzniká a co s ním dělat, 
když už se objeví. Na vlastní 
„zuby“ si děti měly možnost 
vyzkoušet, zda si správně čistí 
zuby a nemají na nich plak, 
který způsobuje množení 
bakterií v puse a na zubech. 
Speciální fialová vodička 
ukázala nedostatky v čištění 
zubů, jejich nesprávné čištění 
zanechávající plak na zubech. 
Společně si vyzkoušeli, jak se 
mají zuby správně čistit, ja-
kou techniku pohybu s kar-
táčkem používat při jejich 
čištění a na co nezapomínat. 
Také se společně podívali na 
čištění mezizubního prostoru 
pomocí zubní nitě, mnoho 
dětí tuto pomůcku vidělo úpl-
ně poprvé. Ale našly se i mezi 
dětmi děti, které jí používají 
běžně. Hygienistka donesla 
na ukázku i zubní protézy, či 

musí použít i velký kartáček, 
který také s sebou měla. Děti 
celou dobu dávaly pozor, 

veliké zuby, na kterých se dá 
demonstrovat správné čištění 
zubů. Pro tak velké zuby se 

zuby si pod dohledem dentál-
ní hygienistky vyčistily a byly 
náležitě hrdé, jelikož ta  
speciální fialová vodička ne-
odhalila žádné nedostatky. 
Proto byly děti za správně 
čištění zubů pochváleny a od-
měněny zubní pastou a di-
plomem. Tato beseda dala 
dětem velmi mnoho nových 
poznatků, zkušeností, ale 
také odvahu chodit k zubní-
mu lékaři, ke kterému většina 
dětí nerada chodí. 

Bc. Pavla Hlůžková, 
učitelka MŠ

Beseda s dentální hygienistkou v MŠ H. Police
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Návštěva kostela
Každoročně děti z MŠ v Horní 
Polici navštěvují v období Vá-
noc kostel Navštívení Panny 
Marie. Kostel tentokrát na-
vštívily až v prvním lednovém 
týdnu. S návštěvou kostela je 
spojená prohlídka vnitřního 
i venkovního Betléma. Děti 
více zaujal krásně nazdobený 
vnitřní Betlém se spoustou po-
staviček. Nesměle si šeptaly, 
co tam vše vidí a očima hleda-
ly Ježíška v jesličkách, Josefa, 
Marii a samozřejmě i Tři krále. 
Připomněly si, kde se narodil 
Ježíšek, kdo se mu přišel po-
klonit a jaké dary mu přinesli. 

V příjemné povánoční atmo-
sféře si děti zavzpomínaly na 
Vánoce a zazpívaly si písničku 
My tři králové. Na závěr nás 
čekalo milé překvapení. Paní 
průvodkyně nás tentokrát po-
zvala i na prohlídku místního 
muzea. Ačkoliv se někteří báli 
jít po příkrých schodech do 
muzea, tak přeci jen se všem 
zadařilo schody vyjít. Pohled 
seshora však stál za to. Děvča-
ta nejvíc zaujalo oblečení pro 
Pannu Marii. Všem se návště-
va kostela líbila a budeme se 
těšit na další návštěvu.

Petra Potenská, učitelka

V období Vánoc se pořádala od Sportareál Česká Lípa soutěž ve 
výrobě vánočních ozdob na stromeček, který  byl umístěn v prosto-
rách chodeb před vstupem na bruslení. Soutěže se zúčastnilo 27 na-
dějných tvořivců s rozmanitou fantazií, mezi nimiž nemohly chybět 
ani děti z MŠ Horní Police. Děti se daly do výroby ozdob ve velkém, 
nejdříve vyrobily ozdoby na vánoční stromeček do školky a poté 
i na soutěžní stromeček. Ozdoby znázorňovaly sněhuláky a byly 
vyrobeny z koleček břízy. Sněhuláci se dětem moc povedli. O tom 
nakonec rozhodla i odborná porota z vedení Sportareálu a udělila 
našim dětem krásné 5. místo. Děti si tak mohly užívat odměny za 
toto umístění hned několikrát, jednou při mlsání, protože dosta-
ly bonbony a podruhé s rodiči a sourozenci v bazéně, do kterého 
dostaly woucher s volným vstupem. Děkujeme, že jsme se mohli 
zúčastnit a také za krásné odměny, které Sportareál přichystal. 

Bc. Pavla Hlůžková, učitelka MŠ

S dětmi jsme prožili týden na téma Bacily a vitamíny. V tomto týd-
nu jsme se zaměřili na jejich zdraví a jak o něj správně pečovat. 
Děti byly seznámeny, jak předcházet různým onemocněním a jak 
se správně stravovat. A už od raného věku dbát o správnou životo-
správu. Jak se říká : „Co se v mládí naučíš, ve staří jako když najdeš“. 
Společně jsme si vyjmenovali různé druhy ovoce a zeleniny, které 
obsahují vitamíny a které jsou pro zdraví velmi důležité. Pro někte-
ré děti bylo cizokrajné ovoce i neznámé. Zároveň děti poznávaly 
ovoce, které měly naservírované na tácku a měly možnost si vytvo-
řit vlastní netradiční ovocné špízy z druhů, které si vybraly podle 
vlastní chutě. Díky leporelu v podobě encyklopedie měly děti mož-
nost vidět, jak vypadají bacily pod mikroskopem. Práce s mikrosko-
pem se dětem velmi líbila.

Na toto téma jsme navázali tématem hygiena, která je pro nás ve-
lice důležitá. Děti již mají zafixováno, jak si důkladně umývat ruce 
a byly poučeny o správném mytí ovoce a zeleniny. Děti si z tohoto 
týdne odnesly spoustu nových znalostí a poznatků. Celý týden si 
děti opravdu prožily.

Vlkavcová Petra, učitelka MŠ 

Tvůrčí soutěže se Sportareálem Česká Lípa

Netradiční ovocné špízy
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převlékání a upozornili na 
Fair Play hru. Žáci byli sesta-
veni do dvou týmů, a to Řec-
kého a Českého. Nechybělo 
oblékání do řeckých kostýmů, 
nástup, společné zažehnu-
tí krásných papírových po-
chodní, které si žáci vyrobili 
a následně ještě komornější 
okamžik, kdy jsme si společ-
ně zazpívali českou hymnu. 
Na žácích byl při zpěvu vi-
dět soustředěný výraz, a to 
že pochopili význam a váž-
nost této skladby. Abychom 
dodrželi všechny náležitosti 
pustili jsme si i ukázku hym-
ny Řecké. Tímto slavnostním 
ceremoniálem a zavěšením 
olympijských kruhů byly naše 
hry zahájeny. Pečlivé přípra-
vy aparatury a příprava sta-
novišť začala následující den. 
Abychom umocnili atmosféru 
vážnosti her, byli vybráni dva 
zdravotníci. Ti se svého po-

Přelom ledna a února jsme se 
rozhodli s žáky zahájit velkým 
Turnajem v kostkách. Před 
vlastním turnajem jsme si vy-
tvořili komunikační kruh, kde 
jsme si stanovili pravidla a při-
pomněli Fair Play hru. 

Turnaj proběhl mezi vylosova-
nými dvojicemi, a žáci si v něm 
procvičili počítání a práci 
s kalkulačkou. Hra probíhala 
v napínavé atmosféře, a byla 
dobrou ukázkou velké sou-
středěnosti žáků. Každou dvo-
jici čekalo 10 napínavých hodů 
se šesti kostkami. Body se na 
kostkách sčítaly a vítězem se 
nakonec stal ten, kdo dosáhl 
nejvyššího skóre. Čím více se 
kolo hráčů zužovalo, tím více 
byla cítit u všech zúčastněných 
nervozita a napětí. Po ukon-
čení hry byla první tři vítězná 
místa odměněna věcně, ostat-
ní dostali za svou účast slad-
kou odměnu. Nejdůležitější 
však na této akci bylo to, že si 
všichni turnaj skvěle užili.

Po tomto turnaji následovaly 
Řecko – České Zimní olympij-
ské hry ve školní tělocvičně, 
které jsou naším celoročním 
tématem ve ŠD. Před  zahá-
jením her jsme však nejdří-
ve shlédli  videa o vzniku, 
historii, ale i vlastním průbě-
hu historicky prvních olympij-
ských her. Velkou pozornost si 
získal snímek o jejich vzniku 
ve starém Řecku, se spoustou 
ukázek a překvapivých zajíma-
vostí z tohoto prostředí. Další 
video se pak věnovalo novo-
dobým olympijským hrám, 
jejich slavnostním zahájením, 
představením týmů sportovců  
z celého světa, průběhu, no-
vodobých sportovních disciplí-
nách  a závěrečném ukončení.

Samotné zahájení našich škol-
ních Olympijských her se den 
předem neslo v komorněj-
ším duchu. V komunikačním 
kruhu jsme si stanovili pravi-
dla, připomněli pitný režim, 

stavení zhostili s náramným 
nadšením. Připraven pro ně 
byl i obvazový materiál, pří-
stroj na měření tlaku a ban-
dáže. Společně jsme si tak 
zábavnou formou zopakovali 
první pomoc a čísla tísňových 
linek, které mnohé děti znají 
již nazpaměť. Následně jsme 
si stanovili rozhodčího, který 
se se stopkami na tabletu ujal 
při hrách stopování a kontro-
ly času. Jako rozeznání týmů 
jsme zvolili malování trikolor 
na tváře, což žáci uvítali s ve-
likou radostí. Nedílnou sou-
částí všech olympijských her 
také bývají různá vystoupení. 

I my jsme se rozhodli zpestřit 
naše hry, a tak si pro nás žá-
kyně nacvičily na písničku ta-
neční vystoupení s pompony. 
Po nástupu žáky v tělocvičně 
čekaly 4 disciplíny a to slalom, 
skok, akrobacie a hokej. Na 

stanovišti byly připraveny žáky 
z kartonu vyrobené a pestře 
pomalované lyže a snowboar-
dy. Za velkého potlesku pro-
běhlo taneční představení. 
Připravené soutěže probíhaly 
za hlasité podpory každého 
z týmů. 4 disciplíny, 12 medai-
lí a 12 dárku se rozdalo mezi 
12 soutěžících. Po gratulacích 
a focení jsme společně uklidili 
prostor tělocvičny. Druhý den 
jsme pro děti připravili vtipný 
test, ve kterém si samy děti 
mohly zopakovat to, co jsme 
se o olympijských hrách do-
zvěděli. Velice jsme se u toho-
to testu všichni bavili. 

Turnaj kostek a Zimní olympij-
ské hry se všem zúčastněným 
líbily a jsme rádi, že jsme si to 
mohli pořádně užít.

Jitka Košťálová, 
vychovatelka ŠD

Turnaj v kostkách a Zimní olympijské hry 
2023 ve školní družině v Horní Polici
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Dne 14. 2. 2023 se v mateřské škole konal karneval. Školka se rá-
zem proměnila v pestrobarevný sál plný krásných masek. Téma-
tem karnevalu bylo POVOLÁNÍ. Ve školce byl nejen celý záchran-
ný sbor, ale také např. hodinový manžel, zahradnice, farmářka, 
letuška, profesionální fotbalista a mnoho dalších krásných povo-
lání. V průběhu dopoledne byl pro děti připraven zábavný pro-
gram ve formě soutěží a pohybových her. Celé dopoledne bylo 
provázeno veselím a dobrou náladou. Děkujeme všem rodičům za 
připravené kostýmy pro děti a spolupráci. MŠ Žandov

Slibovaný výlet se stal skutečností a my jsme vyrazili vlakem do 
České Lípy na Vodní hrad Lipý. Byl pro nás připraven workshop 
Domečky – malování dřevěných domečků, zábavné úkoly a po-
vídání o České Lípě. Děti v připraveném filmu viděly, jak vzni-
kalo město Česká Lípa, dozvěděly se mnoho informací o hradu 
i jací řemeslníci ve městě žili. Cestou zpět na vlak jsme se zasta-
vili u řeky a prohlédli si kachny divoké. Výlet se nám moc líbil 
a už se těšíme na další. MŠ Žandov

Dne 9. ledna 2023 jsme s dětmi a žáky z MŠ a ZŠ Stružnice, ale 
i s jejich rodinnými příslušníky, uzavřeli vánoční putování koncer-
tem v kostele sv. Vavřince v Jezvém. Dětem a žákům se společně 
podařilo na malou chvíli zvučně oživit místní kostel. Někteří z nás 
tak měli příležitost poprvé spatřit krásu zdejšího kostela. Nejen 
že zaznělo mnoho koled a písní, ale děti okouzlujícím způsobem 
svůj repertoár obohatily i o hru na hudební nástroje. Slyšet byla 
kytara, cinkání rolniček i trianglu, ťukot dřívek, klapání kasta-
nět… Zároveň se na tomto setkání vybral dobrovolný příspěvek 
v hodnotě 2 511kč, který bude použit na opravu místního kostela. 
Děkujeme všem zúčastněným, kteří se podíleli na příjemně strá-
veném odpoledni a především paní učitelce Mátě za vyslovení 
myšlenky tento novoroční koncert uspořádat. 

Kolektiv ZŠ a MŠ Stružnice

Maškarní 
v mateřské škole

Výlet dětí ze třídy 
Sovičky na hrad Lipý

Novoroční koncert 
v kostele sv. Vavřince
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nekonečná nit – „útek“. Útek se musí dobře utahovat, aby výsledná 
tkanina byla pevná. Všichni kluci si dokázali utkat záložku do knihy. 
Dalibor na velkém stavu zvládl dokonce malý kobereček. Dnes už 
je tkaní považováno za umělecké řemeslo a nejšikovnější tkalci jsou 
prý muži. Kdo ví, třeba některý z kluků právě získal inspiraci pro své 
životní uplatnění. 

ÚNOR VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ
 Na počasí a na sněhovou nadílku nebyl tento zimní měsíc vůbec 
přívětivý, a tak jsme venku netrávili tolik času, jak bychom si přáli. 
O to více jsme využívali školní tělocvičnu a prostory samotné školní 
družiny. V tělocvičně jsme nejčastěji hráli míčové hry, a i v družině 

bylo veselo. Nezapo-
mněli jsme na valen-
týnský svátek a pus-
tili jsme se do výroby 
přáníček a zápichů 
se srdíčky pro ty, 
které máme rádi. 
Vyzkoušeli jsme si 
malování další ne-
tradiční výtvarnou 
technikou, tentokrát 
jsme malovali solí. 
Uspořádali jsme další 
soutěž LEGO Master 
Junior, a to na téma 

„dopravní prostředek“. A protože všichni, kteří navštěvují školní 
družinu, jsou nadšenými sběrateli autíček Hot wheels, postavili si 
pro tyto modely aut ze stavebnice SEVA obří garáž. Ale únor je pře-
devším měsícem masopustu, obdobím bujarých zábav a veselosti, 
a tak jsme si i my uspořádali veselé maškarní odpoledne plné legra-
ce, zábavy, her, soutěží a dovádění a moc jsme si ho užili. 
  Kolektiv ZŠ a MŠ Stružnice
 

PTÁCI NA KRMÍTKU
V lednu jsme si do školy pozvali lektorku a odbornici na naše ptac-
tvo s programem „Ptáci na krmítku“. Dozvěděli jsme se mnoho za-
jímavostí o migraci ptáků, jejich životě a potravě. Tak třeba: víte, že 
sýkorky, které přes zimu krmíme na krmítkách, nejsou tytéž, které 
nám zpívají v létě? Na zimu se naše sýkorky stěhují do jižních oblas-
tí a k nám přilétají sýkorky ze severu! A víme to díky kroužkování 
ptáků. Na závěr jsme vyrobili ptákům semínkový muffin, zahráli si 
poznávačku ptačího peří a poslouchali charakteristické zpěvy ptá-
ků. I na lidovou ptačí písničku se dostalo. A ta nás provázela ještě 
celý týden. 

LEDEN VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ
A ani v prvním měsíci nového roku 2023 jsme ve školní družině ne-
zaháleli. Naši činnost jsme zahájili povídáním o příchodu Tří králů 
a výrobou obrázků s touto tématikou. Další tvoření a malování se 
neslo stále ve znamení zimy. Nezapomněli jsme ani na zvířátka. Po-
vídali jsme si o ptáčcích v zimě, vyrobili pro ně krmítka a ta jsme 
rozvěsili na strom na školní zahradě. Konečně jsme se dočkali i sně-
hové nadílky, a tak jsme hodně času trávili na školní zahradě, kde si 
děti stavěly pevnosti a bunkry ze sněhu. 

ŠKOLNÍ A OKRESNÍ KOLO RECITAČNÍ SOUTĚŽE
Dne 8. února jsme v zasedací místnosti Obecního úřadu ve Stružnici 
uspořádali školní kolo recitační soutěže „Stružnický verš“. Všichni 
soutěžící byli výborně připraveni a porota neměla jednoduché roz-
hodování koho umístí na prvních třech místech a kdo z recitátorů 
bude reprezentovat naši školu v okresním kole recitační soutěže 
malotřídních škol. Vítězem se stal Dominik Zouhar s básní Lesní 
studánka, na druhém místě se umístil Péťa Korpoš s básní Mysli-

vec a jeho pes a třetí 
místo patřilo Ma-
touškovi Pokorovi 
a jeho básni Zimní 
básnička. Vítězové 
postoupili do okres-
ního kola recitační 
soutěže, které se ko-
nalo v Prysku. Přes-
tože tam naši žáci 
nedosáhli vítězných 
příček, jsme na ně 
patřičně hrdí. 

ÚNOROVÁ PRACOVNÍ VÝCHOVA – TKANÍ
 V únoru jsme se naučili tkát. Protože návrat ke starým tradičním 
rukodělným technikám nás moc baví. Děti měly k dispozici tkací 
hřebeny i jednoduchý dřevěný tkalcovský stav. Nejvíce práce nám 
dalo navlečení vodících šňůr – „osnovy“. Mezi ně se proplétá jedna 

Školství

Z deníku ZŠ Stružnice 

Zaujmout starší děti ve výtvarce je už trochu složitější. Proto děti 
hodně tvoří skupinově svá myšlenková témata, aby samy měly pro-
stor pro rozvoj své bohaté fantazie. Třeťáci tvořili velký projekt s Jo-
sefem Ladou, čtvrťáci a páťáci vyráběli své stínové divadlo a hráli si se 
svými stíny i v malbě a fantastických výtvorech.

Mgr. Johana Římánková, ZŠ Žandov

Výtvarka vždycky jinak 
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Pestrý únor

Zenové zahrady

První pololetí jsme úspěšně zakončili vysvědčením a s elánem se 
pustili do druhého. Únor nám velice rychle utekl, jelikož jsme bě-
hem tohoto krátkého měsíce zažili celkem dost zážitků. Navštívili 
jsme přednášku o Africe. Vyprávění paní Motani bylo zábavné, na-
učné, a dokonce i občas napínavé. Před jarními prázdninami, na 
které jsme se všichni moc těšili, nám žáci devátého ročníku připra-
vili karneval plný soutěží. Nechybělo i vyhlášení soutěže o nejhez-
čí masku. Tímto bychom jim chtěli ještě jednou poděkovat. Měsíc 
jsme zakončili futsalovým turnajem, který pořádala ZŠ Žandov. I té 
náleží poděkování za možnost se zúčastnit a skvělou organizaci. 
Nálada byla perfektní, poznali jsme nové kamarády a hlavně jsme 
si pořádně zasoutěžili. A jak turnaj pro nás dopadl? Vybojovali jsme 
krásné 2. místo a Mikuláš Jánský si navíc odnesl cenu za nejlepšího 
střelce. Snad i ty další měsíce budou utíkat stejně rychle. Těšíme se 
na další zážitky. žáci 1. stupně ZŠ Horní Police

V hodině dějepisu jsme se učili o buddhismu. Zaujaly nás zenové 
zahrady, tak jsme vytvořili několik modelů. Propojili jsme tím in-
formace o historii východní Asie, o náboženství i kultuře a životním 
stylu tohoto území. žáci VI. A ZŠ Horní Police
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MĚSTO ŽANDOV
Usnesení z 1. jednání Zastupitelstva 
města Žandova, které se konalo dne 
28.11.2022 od 18. hodin na sále Měst-
ského úřadu v Žandově.

Zastupitelstvo města projednalo a
1. Schvaluje
a)  Ověřovatele zápisu.
b)  Program zasedání dle předložené-

ho návrhu.
c)  Schodkový rozpočet na r. 2023 ve 

výši příjmy = 40.808.000,- Kč, vý-
daje = 75.946.000,- Kč s tím, že zá-
porné saldo hospodaření pro rok 
2023 ve výši 35.138.000,- Kč bude 
kryto výsledkem hospodaření před-
chozích let. Zastupitelstvo města 
schvaluje závazné ukazatele roz-
počtu dle tab. č. 1 v tabulkové části 
materiálu „Návrh rozpočtu“. Zastu-
pitelstvo města schvaluje dle svých 
kompetencí vyhrazeným zákonem 
o obcích poskytnutí dotací, peně-
žitých a věcných darů dle návrhu 
rozpočtu na rok 2023 v té výši a těm 
fyzickým a právnickým osobám 
jaké jsou uvedené v tabulkové části 
tohoto materiálu. Veškeré transfe-
ry jsou určeny k použití do konce 
rozpočtového roku, pokud není 
nebo nebude v průběhu běžného 
rozpočtového roku usnesením za-
stupitelstva stanoveno jinak. Zastu-
pitelstvo stanovuje, že ve výdajové 

STRUŽNICE
Zastupitelstvo obce Stružnice na svém 
3. zasedání konaném dne 19. prosince 
2022 od 17:00 hodin v souladu s usta-
noveními zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení), v platném znění,

1.  Schvaluje rozšířený program 3. Za-
sedání zastupitelstva obce. (číslo 
usnesení 2022-03-1)

2. Bere na vědomí informaci starost-
ky o plnění usnesení 2. Zasedání 
zastupitelstva obce. (číslo usnesení 
2022-03-2)

3.  Bere na vědomí informace předse-
dů kontrolního výboru, finančního 
výboru, výboru pro sport, kulturu 
a sociální věci a výboru pro rozvoj, 
výstavbu, pozemky a životní pro-
středí o činnosti těchto výborů. (čís-
lo usnesení 2022-03-3)

4.  Schvaluje rozpočtové opatření 
č.9/2022: příjmy 1 255 303,- Kč a vý-
daje ve výši 97 298,- Kč a financová-
ní ve výši 1 158 005,- Kč. (číslo usne-
sení 2022-03-4)

VELKÁ BUKOVINA
Usnesení z jednání zastupitelstva obce 
Velká Bukovina č. 10/22 konaného dne 
16. 11. 2022 od 18:00 hod. v zasedací 
místnosti OÚ

• Usnesení č. 1-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina určuje ověřo-

části rozpočtu nesmí být jednotlivý-
mi příkazci operací (odpovědnými 
orgány obce) překročen jim stano-
vený objem běžných a kapitálových 
výdajů dle jednotlivých paragrafů 
schváleného rozpočtu roku 2023. 
V rámci paragrafů se změna v jed-
notlivých položkách, včetně mzdo-
vých položek a včetně změn mezi 
položkami běžných a kapitálových 
výdajů a naopak, povoluje. Rozpis 
schváleného rozpočtu do plného 
třídění rozpočtové skladby dle vy-
hlášky č. 412/2021 Sb. je v kompe-
tenci účetní.

d)  Zřízení Výboru pro kulturu a sport, 
Výboru pro občanské záležitosti, 
Výboru pro prodeje.

e)  Měsíční odměny svým neuvol-
něným členům zastupitelstva za 
výkon funkce v následujících část-
kách:

•  Člen rady: 7.223,- Kč
• Předseda výboru/komise: 3.611,- Kč
• Člen výboru/komise: 3.010,- Kč
• Člen zastupitelstva bez dalších 

funkcí: 1.805,- Kč
f) Odměnu za souběžný výkon max. 2 

funkcí, a to:
• člena rady obce a předsedy nebo 

člena výboru obce
• předsedy nebo člena výboru obce
•  člena 2 různých výborů
g)  Obsazení výborů:
 Výbor finanční: 

5.  Schvaluje rozpočet obce na rok 
2023 jako přebytkový. Celkové pří-
jmy ve výši 19 356 520,- Kč, celkové 
výdaje ve výši 18 414 463,- Kč, přeby-
tek ve výši 942 057,- Kč. (číslo usne-
sení 2022-03-5)

6.  Schvaluje střednědobý výhled roz-
počtu obce na roky 2024 až 2026. 
(číslo usnesení 2022-03-6)

7.  Schvaluje v souladu s § 72 a § 84 
zákona o obcích a nařízení vlády 
č. 338/2019 Sb., kterým se mění na-
řízení vlády 318/2017 o výši odměn 
členů zastupitelstev územních sa-
mosprávných celků platné od 1. 1. 
2023 svým neuvolněným členům za 
výkon funkce odměny platné v ná-
sledujících částkách: místostarosta 
32 127,- Kč, předseda výboru 3 570,- 
Kč, člen výboru 2 974,- Kč, člen 
zastupitelstva bez dalších funkcí 
1 785,- Kč a v souladu s § 74 odst. 
3 zákona o obcích stanovuje, že při 
souběhu výkonu několika funkcí se 
odměna poskytne pouze za výkon 
funkce, za niž náleží nejvyšší odmě-

vateli zápisu p. Petru Hlaváčkovou 
a p. Gabrielu Kopalovou a zapi-
sovatelkou p. Martinu Krškovou, 
která bude funkci zapisovatelky 
vykonávat po celé volební období 
2022 – 2026.

• Usnesení č. 2-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje 

 předseda: Ing. David Trőschel, čle-
nové: Marcela Bížová, Tomáš To-
maštík

 Výbor kontrolní: 
 předseda: Laura Matulová, členové: 

Ivo Kubelka, Jan Kaňka
 Výbor pro kulturu a sport: 
 předseda: Tomáš Tomaštík, čle-

nové: Mgr. Lenka Brychová, Mgr. 
Petra Joslová, Lukáš Kubát, Dana 
Janďourková 

 Výbor pro občanské záležitosti:
 předseda: Marcela Bížová, členové: 

Mgr. Petra Joslová, Laura Matulo-
vá, Zbyněk Polák, Dana Janďourko-
vá

 Výbor pro prodeje:
 předseda: Bc. Michal Beň, členové:  

Zbyněk Polák, Karel Nápravník, Jan 
Kaňka, Lukáš Kubát

h)  Obecně závaznou vyhlášku, kterou 
se ruší OZV č. 3/2010, o místním 
poplatku za užívání veřejného pro-
stranství. 

i)  Přehled čerpání rozpočtu města 
Žandova za 1.–9./2022.

j)  Rozpočtové opatření č. 5/2022
k)  Rozpočtové opatření pro výdajové 

transfery na přelomu roku.
l)  Dodatek č. 1 ke Smlouvě o spolu-

práci při přípravě a realizaci stavby 
pod č. CES 293/2020/VBA mezi SVS 
a.s., Obcí Horní Police a Městem 
Žandov. 

m) Finanční dotaci formou veřejno-

na. Odměna bude poskytována od 
1. 1. 2023. V případě nového člena 
zastupitelstva obce ode dne složení 
slibu. (číslo usnesení 2022-03-7)

8.  Schvaluje odpisový plán MŠ a ZŠ 
Stružnice na rok 2022, dle přílohy č. 
4. (číslo usnesení 2022-03-8)

9.  Schvaluje prodej části pozemku p. 
č. 124/1, po vyměření p. p. č. 124/5 
v k. ú. Stružnice o výměře 87 m2 
panu M. K. za 50,- Kč za 1 m2, za cel-
kovou cenu 4 350,- Kč. (číslo usnese-
ní 2022-03-9)

10. Schvaluje Smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného bře-
mene a dohodu o umístění stavby 
s ČEZ Distribuce, a.s. č. VB 544688/
IV-12-4022971/CL-Jezvé na pozemku 
ve vlastnictví obce Stružnice, parc. 
č. 131 v k. ú. Jezvé pro zřízení dis-
tribuční soustavy zemního kabe-
lového vedení NN. (číslo usnesení 
2022-03-10)

11.  Schvaluje Smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného bře-
mene a dohodu o umístění stavby 

předložený program jednání ZO
• Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 

bere na vědomí návrh rozpočtu MŠ 
Velká Bukovina pro rok 2023.

• Zastupitelstvo obce Velká Bukovi-
na bere na vědomí návrh rozpočtu 
obce Velká Bukovina pro rok 2023.

• Zastupitelstvo obce Velká Bukovi-

právní smlouvy ve výši 350.000,- Kč 
pro SK Spartak Žandov z.s. pro rok 
2023. 

n)  Dar a darovací smlouvu pro Český 
rybářský svaz místní organizace 
Žandov ve výši 25.000,- Kč na čin-
nost rybářského kroužku v roce 
2023.

o)  Dar a darovací smlouvu pro pěvec-
ký sbor Českolipský Evergreen, z.s. 
ve výši 10.000,- Kč pro činnost sboru 
do konce roku 2022.

p)  Dar a darovací smlouvu pro Zá-
kladní školu Horní Police ve výši 
45.000,- Kč na podporu činnosti 
dětí ve školní dílně v roce 2023.

q)  Dar a darovací smlouvu pro Římsko-
katolickou farnost - arciděkanství 
Horní Police ve výši 50.000,- Kč na 
pomoc při dokončení projektové pří-
pravy obnovy budovy arciděkanství.

r)  Dar a darovací smlouvu pro spor-
tovce ze Žandova ve výši 15.000,- Kč 
na podporu jeho činnosti v roce 
2023.

s)  Dar a darovací smlouvu pro spor-
tovce ze Žandova ve výši 15.000,- Kč 
na podporu jeho činnosti v roce 
2023. 

2.  Bere na vědomí
a)  Zprávu z jednání rady města.

Michal Beň, místostarosta
Zbyněk Polák, starosta

s ČEZ Distribuce, a.s. č. VB 56833/
IP-12-4014647/CL-Stružnice na po-
zemku ve vlastnictví obce Stružni-
ce, parc. č. 313 v k. ú. Stružnice pro 
zřízení distribuční soustavy kabe-
lového vedení NN. (číslo usnesení 
2022-03-11)

12. Schvaluje plán inventur na rok 
2022. (číslo usnesení 2022-03-12)

13. Schvaluje zpracování a vytvoření 
podkladů technických materiálů 
a dokumentace pro výběrové říze-
ní na obnovu veřejného osvětlení 
v obci Stružnice – EFEKT 2022 fir-
mou Efos za celkovou cenu 21 560 
Kč bez DPH. (číslo usnesení 2022-
03-13)

14. Bere na vědomí předpokládaný 
termín příštího zasedání zastupi-
telstva – pondělí 6. 3. 2023 od 17:00 
hodin. (číslo usnesení 2022-03-14)

Jiří Kopp, místostarosta
Monika Habartová, starostka

na bere na vědomí stav finančních 
prostředků ke dni 31. 10. 2022. 

• Usnesení č. 4-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje roz-
počtové opatření č. 7/2022 v jeho 
předloženém a úplném znění. Roz-
počtové opatření je přílohou toho-
to zápisu.

Usnesení
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VELKÁ BUKOVINA
Usnesení z jednání zastupitelstva 
obce Velká Bukovina č. 1/23 konaného 
dne 18.1.2023 od 18:00 hod. v zasedací 
místnosti OÚ

• Usnesení č. 1-1/23: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina určuje ově-
řovateli zápisu paní Petru Hlaváč-
kovou a pana Pavla Šťastného.

• Usnesení č. 2-1/23: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje 
předložený program jednání ZO.

• Zastupitelstvo obce Velká Buko-
vina bere na vědomí předložené 
informace od posledního jednání 
ZO.

• Zastupitelstvo obce Velká Bukovi-
na bere na vědomí stav finančních 
prostředků ke dni 31. 12. 2022. 

• Usnesení č. 3-1/23: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina rozhodlo 
v souladu s doporučením komise 
pro posouzení a hodnocení nabí-
dek o vyloučení nabídky uchazeče 
Ing. Jiří Vaněk, Mimoňská 239, 471 
23 Zákupy, IČ: 120 73 768 z výbě-
rového řízení z důvodů nesplnění 
požadovaných kvalifikačních kri-
térií a v souladu s doporučením 

komise pro posouzení a hodno-
cení nabídek rozhodlo o výběru 
nejvhodnější nabídky, kterou 
je nabídka uchazeče Ing. Filip 
Kňákal, Nový Oldřichov 35, 471 
13 Nový Oldřichov, IČ: 875 42 251 
s nabídkovou cenou 356.200,00 
Kč bez DPH (uchazeč není plátcem 
DPH). a schvaluje uzavření smlou-
vy o dílo na akci „Zpracování 

• Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere na vědomí informaci o prove-
deném místním šetření v rámci re-
vize katastru nemovitostí a násled-
ných změnách dle tohoto šetření.

• Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere na vědomí informaci o prove-
deném místním šetření v rámci revi-
ze katastru nemovitostí a výsledky 
tohoto šetření.

• Usnesení č. 5-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje uložení inženýrských sítí 
do pozemků v majetku obce Velká 
Bukovina dle předložené žádosti. 
Žádost je přílohou tohoto zápisu. 

• Usnesení č. 6-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje uložení inženýrských sítí 
do pozemků v majetku obce Velká 
Bukovina dle předložené žádosti. 
Žádost je přílohou tohoto zápisu. 

 a) Žádost č.j. OVB 729/2022 o po-
skytnutí finančního daru z rozpoč-
tu obce na rok 2023 Český rybářský 
svaz, z.s., MO Žandov (příloha č.)

• Usnesení č. 7-10/22: Zastupitelstvo 

obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje žádost Českého rybářské-
ho svazu, z.s., MO Žandov o poskyt-
nutí daru z rozpočtu obce na rok 
2023 ve výši 3.000,- Kč. Žádost je 
přílohou tohoto zápisu.

• Usnesení č. 8-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje žádost Českého rybářské-
ho svazu, z.s., MO Žandov o poskyt-
nutí daru z rozpočtu obce na rok 
2023 ve výši 3.000,- Kč. Žádost je 
přílohou tohoto zápisu.

• Usnesení č. 9-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projedná-
ní schvaluje žádost ČMS CHoPH, ZO 
Velká Bukovina o poskytnutí daru 
z rozpočtu obce na rok 2023 ve výši 
12.000,- Kč. Žádost je přílohou to-
hoto zápisu.

• Usnesení č. 10-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projedná-
ní schvaluje žádost ZŠ Horní Police, 
p.o., 9. května 2, 47106 Horní Police 
o poskytnutí daru z rozpočtu obce 
na rok 2023 ve výši 13.000,- Kč. Žá-
dost je přílohou tohoto zápisu.

• Usnesení č. 11-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje žádost MŠ Velká Bukovina, 
p.o. o povolení využití finančních 
prostředků z Rezervního fondu MŠ. 
Žádost je přílohou tohoto zápisu.

• Usnesení č. 12-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
zamítá žádost o dlouhodobý pro-
nájem části pozemku p.p.č. 873/10 
k.ú. Malá Bukovina.

• Usnesení č. 13-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
souhlasí s uložením kanalizace do 
pozemku ve vlastnictví obce p.p.č. 
2671 k.ú. Velká Bukovina.

• Usnesení č. 14-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje předloženou PD – změna 
trasy, Stavba: DC – Karlovka, p.p.č. 
1703/3/12, rozšíření DS, číslo stavby 
IV-12-4021775.

• Usnesení č. 15-10/22: Zastupitel-
stvo obce Velká Bukovina po pro-
jednání schvaluje Kupní smlouvu 
č.1002942211 mezi stranami ČR – 
Státní pozemkový úřad (prodávají-

cí) a Obec Velká Bukovina (kupují-
cí), týkající se pozemků p.p.č. 358/7 
a p.p.č. 358/14 obě k.ú. Velká Bu-
kovina, obě trvalý travní porost za 
cenu 148.730,- Kč a pověřuje staros-
tu podpisem smlouvy. Úhrada bude 
provedena z úspor z let minulých.

• Usnesení č. 16-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje navýšení ceny za vytápění 
haly na hřišti FK Velká Bukovina na 
částku 1.000,- Kč.

• Usnesení č. 17-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje zřízení jednoho pracovní-
ho místa na údržbu obce – Uklizeč 
veřejných prostranství.

• Usnesení č. 18-10/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje Smlouvu o bezúplatném 
převodu pozemku č.1004992211 
mezi stranami ČR – Státní pozem-
kový úřad (převádějící) a Obec Vel-
ká Bukovina (nabyvatel), týkající 
se pozemku p.p.č. 237/2 k.ú. Velká 
Bukovina a pověřuje starostu pod-
pisem smlouvy.

VELKÁ BUKOVINA
Usnesení z jednání zastupitelstva obce 
Velká Bukovina č. 11/22
konaného dne 14.12. 2022 od 18:00 
hod. v zasedací místnosti OÚ

• Usnesení č. 1-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina určuje ověřo-
vateli zápisu p. Eriku Krškovou a p. 
Romana Vojtu.

• Usnesení č. 2-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje 
předložený program jednání ZO.

Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere na vědomí předložené infor-
mace od posledního jednání ZO.4

• Zastupitelstvo obce Velká Bukovi-
na bere na vědomí stav finančních 
prostředků ke dni 30. 11. 2022. 

• Usnesení č. 3-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje roz-
počet MŠ Velká Bukovina pro rok 
2023 a zároveň schvaluje neinves-
tiční příspěvek ve výši 307.800,- Kč 
pro MŠ Velká Bukovina pro rok 
2023. Neinvestiční příspěvek bude 
převáděn poměrnou částkou na 
účet MŠ Velká Bukovina v měsíč-
ních splátkách.

• Usnesení č. 4-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje roz-
počet Obce Velká Bukovina pro rok 

2023 jako schodkový. Rozdíl bude 
financován z prostředků obce Vel-
ká Bukovina z let minulých.

• Usnesení č. 5-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projedná-
ní schvaluje Kupní smlouvu č.35/U/
MB/2022 mezi stranami ČR – Úřad 
pro zastupování státu ve věcech 
majetkových (prodávající) a Obec 
Velká Bukovina (kupující) a pově-
řuje starostu podpisem smlouvy. 
Úhrada bude provedena z pro-
středků z let minulých.

• Usnesení č. 6-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje zří-
zení věcného břemene – dotčené 
pozemky jsou v k.ú. Velká Bukovi-
na, 40729 Velká Bukovina a jejich 
soupis tvoří samostatnou přílohu 
tohoto zápisu Stavba: Bílá místa 
Děčínsko – projekt vysokorychlost-
ního internetu ve prospěch JAW.cz 
s.r.o. IČ: 28704011, DIČ: CZ28704011 
a umožnit Budoucí oprávněné 
umístit, provozovat, opravovat 
a udržovat zařízení distribuční sou-
stavy na předmětné nemovitosti.

• Usnesení č. 7-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje 
Smlouvu o smlouvě budoucí o zří-
zení věcného břemene služebnosti. 
Stavba: Bílá místa Děčínsko – pro-

jekt vysokorychlostního internetu, 
mezi stranami Obec Velká Bukovi-
na a JAW.cz s.r.o. IČ: 28704011, DIČ: 
CZ28704011 v jejím úplném předlo-
ženém znění a pověřuje starostu 
podpisem této smlouvy. Smlouva je 
přílohou tohoto zápisu.

• Usnesení č. 8-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje Do-
datek č. 22 ke Smlouvě č. 084/VJ/02 
s firmou AVE CZ odpadové hospo-
dářství s.r.o. v jeho plném předlože-
ném znění.

• Usnesení č. 9-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina bylo seznáme-
no s návrhem OZV o místním poplat-
ku za odkládání komunálního odpa-
du z nemovité věci a po projednání 
vydává na základě § 14 zákona č. 
565/1990 Sb., o místních poplatcích, 
ve znění pozdějších předpisů (dále 
jen „zákon o místních poplatcích“), 
a v souladu s ustanovením § 10 písm. 
d) a § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zří-
zení), ve znění pozdějších předpisů, 
obecně závaznou vyhlášku o míst-
ním poplatku za odkládání komu-
nálního odpadu z nemovité věci 
(dále jen „vyhláška“), kterou se ruší 
OZV 1/2021.

• Usnesení č. 10-11/22: Zastupitelstvo 

obce Velká Bukovina schvaluje roz-
počtové opatření č. 8/2022 v jeho 
předloženém a úplném znění. Roz-
počtové opatření je přílohou toho-
to zápisu.

• Usnesení č. 11-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje předložené technické ře-
šení stavby s podmínkou vedení tra-
sy na pozemcích p.č. 2668/7, 2868, 
323/1, 348/2, 2798/1 vše k.ú. Velká 
Bukovina nadzemním vedením.

• Usnesení č. 12-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje žádost MŠ Velká Bukovi-
na se zapojením školy do projektu 
Výzva č. 02_22_002 Šablony pro MŠ 
a ZŠ I v rámci OP JAK a souhlasí se 
zapojením školy do projektu Výzva 
č. 02_22_002 Šablony pro MŠ a ZŠ 
I v rámci OP JAK

• Usnesení č. 13-11/22: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje 
dohodu o provádění zimní údržby 
obecních komunikací a pověřuje 
starostu podpisem dohody.

• Usnesení č. 14-11/22 Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje 
pořízení posypového zařízení v cel-
kové hodnotě 81 070 Kč na údržbu 
sjízdnosti cest a chodníků v obci 
v zimním období. 

Usnesení
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Usnesení

UsneseníInzerce

projektové dokumentace – stav-
ba požární zbrojnice“ a pověřuje 
starostu obce podpisem smlouvy 
o dílo mezi Obcí Velká Bukovi-
na a subjektem Ing. Filip Kňákal, 
Nový Oldřichov 35, 471 13 Nový Ol-
dřichov, IČ: 875 42 251.

 Přílohy:
 1) Protokol o otevírání obálek 

a Protokol o posouzení a hodno-
cení nabídek

 2) Smlouva o dílo 
• Usnesení č. 4-1/23: Zastupitelstvo 

obce Velká Bukovina schvaluje po-
dání žádosti o vedení přestupkové 
agendy obce pro Obec Velká Bu-
kovina k Magistrátu města Děčín 
a schvaluje uzavření Veřejnopráv-
ní smlouvy o přenosu příslušnosti 
k projednávání přestupků mezi 
Obcí Velká Bukovina a Magistrá-
tem města Děčín a pověřuje sta-
rostu podpisem této smlouvy.

• Usnesení č. 5-1/23: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina uděluje pra-

vomoc starostovi obce k vydávání 
souhlasu s pořádáním svatebního 
obřadu na území obce Velká Bu-
kovina

• Usnesení č. 6-1/23: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina souhlasí s vy-
budováním oplocení, které prove-
de SDH Velká Bukovina a schvalu-
je odměnu za provedenou práci 
ve výši 20.000,- Kč. Odměna bude 
vyplacena jednorázově převodem 
na účet SDH Velká Bukovina.

• Usnesení.č. 7-1/23: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina pověřuje 
zastupováním obce Velká Bu-
kovina ve Valných hromadách 
Honebního společenstva Velká 
Bukovina a Honebního společen-
stva Markvartice starostu obce p. 
Jaroslava Kucharoviče.

• Usnesení č. 8-1/23: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje 
podání žádosti o dotaci na akci 
„Pořízení požárního přívěsu pro 
hašení“ z Programu 2023 pro po-

skytování dotací z rozpočtu Ústec-
kého kraje a závazek spolufinan-
cování akce v minimální výši 10 % 
z poskytnuté dotace akce.

• Usnesení č. 9-1/23: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina zamítá po-
skytnutí finančního daru ve výši 
43.500,- Kč a schvaluje poskytnutí 
finančního daru 40.000,- Kč Fot-
balovému klubu FK Velká Buko-
vina na činnost klubu dle přílohy 
žádosti na rok 2023.

• Usnesení.č. 10-1/23: Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje 
žádost Českého rybářského sva-
zu, z.s., místní organizace Žandov 
o povolení k lovu ryb udicí meto-
dou chyť a pusť na vodní nádrží 
p.p.č. 48 k.ú. Malá Bukovina pro 
rybářský kroužek mládeže MO 
ČRS Žandov vedený panem R. H. 
na rok školní 2023. 

• K jednání Zastupitelstva obce 
byla doručena žádost o odkou-
pení parcely p.č. st.311 k.ú. Velká 

Bukovina, výměra 6 m2, zastavě-
ná plocha a nádvoří. Žádost byla 
doručena v den jednání ZO, takže 
nebyla zařazena na program jed-
nání jako samostatný bod. Uve-
dená stavební parcela figuruje 
v oznámení Katastrálního úřadu 
pro Ústecký kraj, Katastrální pra-
coviště Děčín o provedeném míst-
ním šetření v rámci revize katastru 
nemovitostí a o nesouladu v evi-
denci KN. Ze strany obce Velká 
Bukovina, jako vlastníka parcely, 
byly již zahájeny administrativní 
úkony vedoucí k nápravě a k uve-
dení stavu do souladu skutečnosti 
s evidencí KN. Z toho důvodu ZO 
žádost po projednání odkládá na 
dobu po dokončení administrativ-
ních úkonů.

• Zastupitelstvo obce Velká Bukovi-
na k žádosti č.j. OVB 109/2023 ne-
přijalo usnesení.


